
 

ACTA NÚM. 06/2021
Expt. PLN/2021/06

 
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 10 DE JUNY DE 2021.

Data: 10 de juny de 2021. 
Horari: Inici a les 20:00 h i acabament a les 21:30 h. 
Lloc: Sala de sessions.
 
A les 20:00 hores del  dia deu de juny de dos mil  vint-i-u,  es reuneix a la Sala de Sessions de la Casa 
Consistorial el Ple de la Corporació Municipal de la Vila d’Alcarràs constituïda excepcionalment a la Sala 
d’actes  del  Centre  Cultural  Municipal,  presidida  pel  Sr.  Alcalde-President  Sr.  Jordi  Janés  Girós,  amb 
l’assistència dels regidors que es relacionen seguidament, i la del Secretari Sr. Pere Biedma Agüera, que 
certifica. 

ASSISTENTS: 
 

Alcalde-President:
Sr. Jordi Janés Girós (JXCAT).

Regidor-Tinent d’Alcalde:
Sr. Manel Ezquerra i Tomàs (SA).

Secretari
Sr. Pere Biedma i Agüera.
Interventora
Sra. Anna Farré Arroyos.

Regidors/es:

Sra. Ester Ibars Vitores (JXCAT)
Sr. Gerard Companys Pujol (JXCAT).
Sr. Agustí Camarasa Pelegrí (JXCAT)
Sra. Dolors Gòdia i Serra (SA)
Sr. Josep Siscart Arbonès (SA)
Sr. Santi Pelegrí Cortijo (ERC).
Sr. Santi Ribes Dolcet (ERC).
Sra. Marta Morreres Gòdia (ERC).
Sr. Jordi Castany Camí (ERC)
Sra. Laia Sisó Sanjuan (ERC)

Grups polítics municipals:

Esquerra Republicana de Catalunya (ERC).
Junts per Alcarràs (JXCAT)..
Agrupació Electoral Sempre Alcarràs (SA).
Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC)

 
 
ABSÈNCIES: 
 
 
Es donen les absències excusades dels regidors i regidores següents:  Durant tota la sessió de la regidora 
del grup municipal del PSC Sra. Sra. Gemma Escar Paris.

 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

 
L’article 85 del Reglament d’Organització i Funcionament dels Ens Locals possibilita que, en supòsits de força 
major i per Decret de l’Alcaldia prèviament notificat, es pugui celebrar les sessions plenàries en llocs oficials 

1

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 6

EK
A2

SY
L2

JM
6C

LH
LM

L3
XH

PR
AN

 | 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//a

lc
ar

ra
s.

ea
dm

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 1
 d

e 
15

 



 

diferents de la sala de sessions de la Casa Consistorial. Per acord del Ple s’habilità la sala del Centre Cultural 
Municipal “lo Casino” com a Sala d’Actes de la Casa Consistorial per tal de celebrar sessions que precisessin 
preservar la seguretat dels assistents.  Als efectes de preservar el distanciament requerit per la normativa 
reguladora de l’estat d’alarma decretat per l’Estat i d’emergència decretat per la Generalitat de Catalunya i per 
l’Ajuntament en relació amb la pandèmia.

D’acord amb l’art. 46.3 de la Llei de Bases de Règim Local, modificada pel Real Decret 11/2020, del 31 de  
març i en virtut de l’establert en la Disposició Addicional Tercera del Decret Llei 7/2020, de 17 de març, de 
mesures urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus sanitaris, de transparència, 
de transport públic i en matèria tributària i econòmica,  i la Resolució PDA/739/2020, de 15 de març, per la que 
es dona publicitat a la Instrucció 3/20.20, sobre mesures preventives de protecció i organitzatives d’aplicació al  
servei de l’Administració de la Generalitat de Catalunya amb motiu del coronavirus SARS-cov-2. La sessió es 
realitzarà usant la emissió habitual de televisió en directe des de la seu electrònica municipal. 

A tal efecte es celebra a la seu del Centre Cultural Municipal la sessió extraordinària del Ple municipal, prèvia 
convocatòria i publicitat efectuada amb l’antelació i forma reglamentària, amb quòrum d’assistència suficient. 
Oberta la sessió i declarada pública per la  Presidència, seguidament es realitza la següent declaració.

Seguidament es procedeix a conèixer els assumptes inclosos a l’ordre del dia següent 

ORDRE DEL DIA:

A) PART RESOLUTIVA.

1.-  Expedient  1541/2020.  APROVACIÓ  DEL  PRESSUPOST,  BASES  D'EXECUCIÓ,  PLANTILLA 
ORGÀNICA I RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL PER A 2021.

Atès el dictamen favorable de la Comissió informativa d’Hisenda del dia 07/06/2021 que consta a l’expedient. 

L’Alcalde-President en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

S’ha confeccionat el pressupost general d'aquest Ajuntament corresponent a l'exercici econòmic 2021 amb la 
documentació que disposen els articles 168 i 169 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals,  
aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i l'article 18 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril,  
pel qual es desenvolupa el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988.

En data 2 de juny de 2021 s’ha emès per intervenció l’informe que preveu l’article 168.4 del TRLLRHL, i el 
d'avaluació del compliment de l'objectiu d'estabilitat pressupostària, del que se'n desprèn que una previsió de 
incompliment de l’estabilitat i la regla de despesa, no obstant es fa constar que estan en suspens aquests 
objectius de compliment de les regles fiscals per acord del Consell de Ministres de 6 d’octubre de 2020 pels 
exercicis 2020-2021.

Vist l’informe de secretaria del dia 2 de juny de 2021 i el dictamen favorable de la Comissió Informativa 
d’Hisenda celebrada el dia 7 de juny de 2021.

Per tot l’exposat, es proposa l’adopció del següent 

ACORD:

Primer.- Aprovar inicialment el pressupost general de l'Ajuntament de Alcarràs, per a l'exercici econòmic 2021 
amb el següent resum per capítols:
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INGRESSOS - RESUM PER CAPÍTOLS PER  ECONÒMICA

CAPÍTOL CONCEPTE P.I. 2021 % relatiu

1 IMPOSTOS DIRECTES 4.015.364,00 € 44,61

2 IMPOSTOS INDIRECTES 178.743,00 € 1,98

3 TAXES I ALTRES INGRESSOS 1.639.166,00 € 18,21

4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 3.097.230,50 € 34,41

5 INGRESSOS PATRIMONIALS 71.140,00 € 0,79

  INGRESSOS CORRENTS 9.001.643,50 € 87,79

6 ALIENACIÓ D'INVERSIONS REALS 22.773,00 € 2,69

7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 822.081,24 € 97,31

  INGRESSOS DE CAPITAL 844.854,24 € 8,24

  INGRESSOS NO FINANCERS 9.846.497,74 € 96,03

8 ACTIUS FINANCERS 1.000,00 € 0,24

9 PASSIUS FINANCERS 406.200,00 € 99,76

  INGRESSOSS FINANCERS 407.200,00 € 3,97

  TOTAL 10.253.697,74 € 100

DESPESES - RESUM PER CAPÍTOLS  PER ECONÒMICA

CAPÍTOL CONCEPTE C.I. 2021 % relatiu

1 DESPESES DE PERSONAL 3.965.182,00 € 48,35

2
DESPESES  CORRENTS  EN  BENS  I 
SERVEIS

3.968.233,52 € 48,38

3 DESPESES FINANCERES 64.150,00 € 0,78

4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 174.532,00 € 2,13

5 FONS DE CONTINGÈNCIA 29.020,00 € 0,36

  DESPESES CORRENTS 8.201.117,52 € 79,98

6 INVERSIONS REALS 1.514.659,00 € 98,36

7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 25.300,00 € 1,64

  DESPESES DE CAPITAL 1.539.959.00 € 15,02

  DESPESES NO FINANCERES 9.741.076,52 € 95,00

8 ACTIUS FINANCERS 10,00 € 0,00

9 PASSIUS FINANCERS 512.611,22 € 100,00

  DESPESES FINANCERES 512.621,22 € 5,00

  TOTAL 10.253.697,74 € 100

Segon.- Aprovar les Bases d’execució del pressupost per a l’exercici 2021, que comprenen les adaptacions 
de  les  disposicions  generals  en  matèria  pressupostària  a  l’organització  i  circumstàncies  d’aquesta 
administració  municipal,  redactades  conformement  al  que  preveu  l’article  165  del  Text  Refós  de  la  Llei 
reguladora de les Hisendes Locals.

Tercer.- Aprovar la plantilla de personal funcionari i laboral de l’Ajuntament per l’any 2021, d’acord amb els 
documents que figuren a l’expedient del pressupost.

Quart.-  Aprovar les retribucions del personal per a l’exercici de 2021 que es fixen en el quadre retributiu que 
consta a l’expedient del Pressupost General per a 2021, amb efectes de l’1 de gener del 2021.
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Cinquè. Aprovar d’acord amb el que preveu l’article 12 de la Llei orgànica 2/2012 de 27 d’abril, d’estabilitat 
pressupostària el límit màxim de despesa no financera, dins de l’objectiu d’estabilitat pressupostaria i la regla 
de despesa, en:

-Sostre de la despesa per a 2021: 7.188.251,15   €.
-Despesa computable al pressupost de 2021: 7.545.893,81 €.

No obstant es fa constar que estan en suspensió les regles fiscals per acord del Consell de Ministres de 6 
d’octubre de 2020 pels exercicis 2020-2021.

Sisè.- Exposar al públic el pressupost general per al 2020, les bases d'execució i la plantilla de personal 
aprovats, durant un termini de quinze dies, mitjançant anuncis en el Butlletí Oficial de la Província de Lleida i 
en el taulell d'anuncis de l'Ajuntament, a l'efecte de la presentació de reclamacions pels interessats.

Durant l’esmentat termini l’expedient complert estarà a disposició pública pel seu examen, si durant aquest 
termini no es presenta cap reclamació, el pressupost es considerarà aprovat definitivament sense necessitat 
de nou acord exprés

Setè. Publicar el pressupost, un cop aprovat definitivament, en el Butlletí  Oficial de la província de Lleida 
resumit per capítols i remetre còpia de l’expedient a la Generalitat de Catalunya i al Ministeri d’Economia i  
Hisenda.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora delegada d’hisenda, fa un resum de la memòria explicativa del pressupost de 2021, en els termes 
següents: 

Es una valoració tècnica i fiscal de la intervenció de l’Ajuntament, que l’equip de govern comparteix al 100% i 
es la línia que ja hem marcat en la nostra legislatura doncs ja vam veure on anàvem. Hem realitzat  un 
pressupost auster, amb un control de la despesa, intentant recollir els compromisos no executats de despesa 
i ingressos de pressupostos anteriors, (vinguin els projectes o estudis del partit polític que sigui), sempre que 
ens aportin beneficis per a tots els veïns i veïnes i ens ajudin a controlar la despesa. 

El que es pretén es reconduir l’estabilitat incomplerta en l’exercici 2019 on es va superar el límit del sostre de 
la despesa i on el PMO a proveïdors superava el marcat per la llei, i ens havien obligat a fer un pla econòmic 
financer durant l’any 2021 i 2021. Tot i que el ministeri va suspendre les regles fiscals als ajuntaments, com 
son el nivell de deute, la regla de la despesa i el dèficit financer, donada la situació d’emergència en que es 
troba el país a conseqüència de la pandèmia, es confecciona el pressupost per poder donar compliment a les 
màximes   normes  i  per  no  trobar-nos  en  problemes  posteriors.  L’estabilitat  pressupostaria,  que  es  la 
diferencia entre els ingressos i les despeses, comparant els ingressos reals (els cobrats, liquidats) fent una 
mitja dels últims 3 anys ens surt negatiu, ens marca la necessitat de finançament. Justament l’any 2020 ha 
set un any molt baix en recaptació l’efecte de la pandèmia pot ser un motiu. 

Per tant hem de saber gestionar els serveis públics amb eficàcia i eficiència, prestant uns servei necessaris i  
dignes a la despesa, obtenir un estalvi per destinar a inversions o bé que ens permeti reduir l’endeutament en 
la mesura que es pugui, perquè si es consolida la tendència a la baixa en la recaptació d’impostos, es a dir 
disminució dels ingressos, caldria preveure un possible increment però em d’evitar arribar a un increment 
d’impostos  per  a  pal·liar  el  descontrol  de  la  despesa.  Repeteixo  son  recomanacions  de  la  part  tècnica 
d’intervenció i de tresoreria del nostre Ajuntament, que compartim i veiem que es així, per això ja ho havíem 
explicat en varies ocasions. Només dir-vos 4 dades, doncs ja les hem dit massa i ens perdem:

-Ingressos corrents (1-5)= 9.001.643,50

-Despeses corrents (1-5)= 8.201.117,52

DIFERENCIA 800.525,98

PAGAR DEUTE -512.611,22
QUEDEN 287.914

Els ingressos i despeses corrents no compten amb les inversions que volem fer, per tant sinó tinguéssim 
subvencions, que no son mai al  100%, amb aquests escassos 300.000€ comptaríem per poder arreglar, 
camins, carrers, renovar instal·lacions ampliar-les, etc, etc.
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2.- Com a regidora delegada de serveis socials i esports, la Sra. Ester Ibars Vitores fa un resum de les actuacions 
pressupostades en relació amb les polítiques de Serveis Socials, Ca l’Hereu i Centre Obert , en els termes 
següents: 

Seguim apostant per l’ajuda a les persones i sobre tot en els moments que per desgracia ens toca viure, tot i 
que hàgim fet un reajustament de la despesa en aquests serveis, tal i com explicava, es presta un servei 
digne. Pel que fa a serveis socials, en la nova ubicació a Ca l’Hereu hem aconseguit reduir de 50.000 €, a 
37.430 €, a 27.000 € en respectius anys passat, amb un pressupost de despesa estructural de 6.500 €, 
prestant el mateix servei, servei on l’atenció es donada per les tècniques del Consell Comarcal, i en suposa 
una despesa anual de 102.600 , que anem pagant i també vam pagar el deute que teníem amb ells que venia 
del 2019. 

Pel que fa al servei del Banc d’Aliments,  estem aprofitant els recursos que ens venen subvencionats de 
Garantia Juvenil, del departament de joventut per donar suport i ajuda a la nostra tècnica de serveis socials. 
Avui mateix hem tingut la reunió amb el Consell Comarcal i els seus tècnics, i la valoració del lloc es super-
positiva, tant com la que anem perceben dels usuaris.  

Pel que fa al SAD servei atenció diürna als infants, el Centre Obert, també hi seguim apostant, es un servei 
no  obligatori,  que  podria  prestar  el  Consell  Comarcal,  però  amb els  recursos  del  que  disposa  aquesta 
administració  no  arribarien  a  poder  cobrir,  el  que  l’Ajuntament  esta  donant  suport  amb  aquest  servei 
municipal. 

Ja hem explicat en altres ocasions que hem reduït 1 grup de dels més grans, el joves. I el que es farà es a 
partir del setembre, i juntament amb el suport de les Treballadores Socials i Educadores Socials nostres i del 
Consell  Comarcal,  acompanyar-los,  ajudar-los a participar,  en tallers,  xerrades,  i  activitats  varies des de 
Joventut i fer-los un seguiment.

3.- Com a regidora delegada d’esports Sra. Ester Ibars Vitores,, fa un resum de les actuacions pressupostades en 
relació amb les polítiques d’Esports, en els termes següents: 

En el ram de l’esport, hem viscut més d’un any molt i molt complicat, doncs l’esport encara no esta consolidat 
com una activitat essencial  per la salut i  molts altres aspectes i  durant la pandèmia com en molts altres 
sectors, ha vist paralitzada quasi bé al 100% la seva activitat. 

Tot i això hem seguit apostant donant subvencions a les entitats esportives en la mesura que la seva activitat 
ha donat per poder justificar la subvenció rebuda, en cap cas hem escanyat a les entitats. Una inversió a 
destacar en l’esport es la reparació de la pista polivalent, es repassarà el terra i s’aplicarà una capa d’epòxid, 
que el farà més fi per a la pràctica de l’esport. Import pressupost de 26.000 €.. 

Automatitzarem les pistes de tennis, i també ja en funcionament i per a major controls en les normatives 
d’aforaments marcades per PROCICAT, les piscines d’Alcarràs. Un programa on es poden fer les reserves i  
portar el control d’aforaments. Programa pressupost de 5.500€ i canviar llums leds pistes tennis 8.000€.

4.- Com a regidora delegada d’Educació i Patrimoni històric la Sra. Dolors Godia Serra, fa un resum de les 
actuacions pressupostades en relació amb les polítiques, en els termes següents: 

A mi nivell  de regidoria d'educació, destacar que continuem apostant per l'educació i  en la millora de les 
instal.lacions que disposem en la mesura que és possible estant sempre a la vora i  donant suport a les 
iniciatives de tots els centres educatius del nostre poble. Una de les coses més importants que marcaran 
aquest any és l'arribada d'una important subvenció des d'educació associada a la pandèmia. 

Una subvenció associada al Pla Educatiu d'Entorn, tot i que té nom propi PMOE (Pla de Millora d'Oportunitats 
Educatives).  Dins  del  PMOE,  ens  ha  arribat  una  subvenció  aproximadament  d'uns  30000  euros  per  la 
subvenció del sou de la tècnica. 

Es rebran 21.000 euros per a reforç assistit, que aquesta setmana s'acaba i que s'ha resolt amb força èxit per 
part de les acadèmies que s'hi han implicat al 100% i n'han fet una valoració positiva. Aprofito per felicitar-les 
perquè s'ha de reconèixer que ho han posat molt fàcil i ho han resolt molt satisfactòriament. 

Es destinaran 17.000 euros per a tallers i reforç assistit durant aquest estiu. Com haureu pogut veure hem 
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engegat tallers de música, castellers, robòtica i escacs, tots ells gratuïts i que han tingut una gran acceptació. 
A tot això hi sumarem el reforç assistit que també impartiran les acadèmies del nostre poble. 

5.- El regidor delegat d’urbanisme i espais públics Sr. Josep Siscart Arbones, fa un resum de les actuacions 
pressupostades en relació amb les inversions d’obra pública previstes en les diferents polítiques, en els termes 
següents: 

Preveiem la construcció de 42 columbaris al cementiri vell quantitat total de la  inversió 10.000 euros. També 
la  compra de la nau o magatzem per la brigada municipal, l’antiga nau de Margi Servicios de 1200 m2, 
situada al carrer Onze de Setembre, destinat a la brigada, amb això  deixarem  de pagar un lloguer de 13.720 
euros al any, de la nau llogada al Tossalet Roig, es una operació a crèdit. quantitat total de la inversió 220.000 
euros. 

Igualment es volen fer dos millores de via publica o entrades principals al nostre poble, com son el cami de 
les Coves, des de altura de fruites Caberol, fins al Poligon del Tossalet Roig, i per altra banda el camí del 
Saladar, que va des de les escoles del Saladar, fins al Tossalet Roig, inclòs la canonada d’aigua de reg. amb 
això aconseguim una enllaç molt necessari pel transit rodat com per a les persones que van caminant, per lo 
tant es farà també un carril per a vianants, amb mesures de protecció per la gent que vagi en part al nou 
cementiri,  a  caminar,  a  córrer,  bicicleta,  etc.  La  quantitat total  de  la  inversió 414.000  euros,  una  part 
subvencionada  pel  Pla  únic   d’  obres  i  serveis  (PUOS)  en  69.617  euros  i  per  l’altra  part  pel  Pla  de 
Dinamització de la Diputació amb 94.155 euros.  

Igualment es pretén fer la rehabilitació de la Casa de Montagut, una primera fase que serà preliminars obres i 
una altra estructural quantitat total de la inversio 300.000 euros, amb una subvenció per part de la generalitat 
de  Catalunya,  Departament  de  Cultura  de  102.000  euros.  També  es  preveu  col·locar  una  plataforma 
elevadora a la llar dels jubilats, per un accés des de peu de carrer fins la llar,  quantitat total  de la inversió 
14.400 euros.  El Pou de Gel, reblert de terres perimetral al muro de contenció de protecció del pou de gel i a 
condicionament per poder accedir al mateix.  quantitat total de la  inversió 15.000 euros,  es continuaran les 
obres,  pendents del  atorgament de una subvenció  de 200.000 euro  per acabar les mateixes.  Es preveu 
igualment l’ampliació micro-deixalleria de la carretera Vallmanya, altura gasolinera de la cooperativa, quantitat 
total de la  inversió 8.000 euros.

El Pla de millora  de infraestructura de la distribució d’abastament  d’aigua potable es una obra que també es 
pressuposta, es tracta de fer un bye-pas de la canonada de l’aigua del masos, a la canonada de l’aigua 
potable per abastiment als dipòsits del poble, el enllaç es farà al camí de Montagut altura autovia, fins a la l-
800,  a  500 metres dels dipòsits.  el  motiu  es assegura aigua al  poble en cas d’averia  del  últim tram de 
canonada , ja que la canonada existent esta molt deteriorada,  quantitat total de la inversió 211.500 euros, 
tenim una subvenció de 150.000 euros. 

Es pretén acabar les obres del carrer Carlos salines de Gaminde, es el carrer que va lateral  des de el cap 
fins al parc Magalas, es un tram de fa anys deixat així, i que i passa molta gent, mes en el últim any per la 
pandèmia, quantitat total de la inversió 40.000 euros. Ficar les lletres a la nova rotonda d’entrada a Alcarràs 
quantitat  total  de  la  inversió  15.000 euros.  Augmentar  la  tanca  perimetral  a  les Escoles del  Comtes  de 
Torregrossa, es una actuació a la zona de les escales que donen entrada per el parc del Magalas.  quantitat 
total de la inversió 7.200 euros. 

Es preveu canviar maquinaria de climatització  del Casino, que ja te mes de 20 anys, i sempre estava amb 
despeses de reparacions, inclou instal·lació de  2 maquines, conductes, difusors, etc. actualment i des de el 
2019 quan vam entrar a govern, la maquina rendia un 10% de la seva capacitat, això feia que el gasto fos 
enorme,  i  no  donava  el  confort  a  totes  les  dependències  del  casino  inclòs  a  la  sala  gran.  amb  això 
aconseguirem un aprofitament  energèticament  sostenible  al  100%,  quantitat  total  de  la  inversió  187.000 
euros, tenim una subvenció de 146.000 euros del pla de cooperació. 

L’ enllumenat de led al poble, ens trobem que tenim que afegir una partida de diners per poder acabar l’obra 
del enllumenat, el motiu es ven simple, no es va estar al tant en el estudi ni amb la redacció del projecte,  
antes d’entrar nosaltres a govern. per això ens trobem que faltava punts de llum, entre altres, quantitat total 
de la inversió 60.000 euros, tenim una subvenció del PUOSC de 180.382 euros. 

Els treballs de reparació i conservació de les piscines, rejuntar els 3 vasos de les piscines, canviar rajoles, 
silicona juntes, manteniment i pintura, i maquinaria quart de bombes  i maquina del salino, quantitat total de la 
inversió 30.000 euros. Finalment comentar actuacions en els polígons industrials, voreres i arbres, així com 
reparació i conservació de diverses vies urbanes, fins a fer un total d’inversions de 1.502.100 euros.
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6.- El regidor delegat de cultura, festes, joventut i noves tecnologies, Sr. Gerard Companys Pujol, fa un resum de 
les actuacions pressupostades en relació amb les diferents polítiques, en els termes següents: 

Bona tarda a tots i totes, Us passaré a explicar les partides que em preparat per aquest 2021 de la regidoria 
de cultura, festes i joventut.  Primer de tot destacar la voluntat de seguir ajudant a aquelles entitats que 
necessiten una aportació de diners per tirar endavant els seus projectes, aquest any com a novetat vàrem 
obrir una convocatòria a totes les entitats perquè presentessin les seves sol·licituds i així poder-ho contemplar 
al pressupost. 

Tal com heu pogut veure, aquest any hi ha una partida superior als altres anys de 3500 € a protecció  civil per 
dotar-los de la nova uniformitat de la Protecció Civil de Catalunya. Dins del pressupost del Centre Cultural 
municipal “lo Casino” hi ha la partida del canvi del sistema de climatització de tot l’edifici per un import de 
187.000 € dels quals ens vindran subvencionats 146.647 €, així que l’Ajuntament hi haurà de posar sobre els 
41.000 €, com també la instal·lació dels nous servidors informàtics per un import de 10.000 €.

Ressaltar també la compra de dos escenaris homologats, insuficient segurament per la necessitat d’escenaris 
que  tenim  durant  l’any  però  a  poc  a  poc  cal  que  renovem  el  sistema  antic  d’escenaris  que  disposa 
l’Ajuntament.  Comenta que a  la biblioteca destacar que continuem renovant la col·lecció de llibres tal i com 
s’ha dut a terme els darrers anys i aquest any continuarem apostant per la compra de jocs de taula desprès 
de la bona acceptació per part dels usuaris. 

Destacar que tornem a engegar, dins de les diverses activitats de la biblioteca, les trobades dels clubs de 
lectura com activitats durant l’any pel foment de la lectura entre les diverses franges d’edat. Pel que fa a 
joventut destacar els 74.680 € que gestionem a la regidoria dels quals 21.000€ son exclusivament per les 
activitats que es realitzen durant l’any, des del projecte d’Alcarràs Jove, la borsa d’habitatge, la borsa de 
treball  i  el  Carnet Jove d’Alcarràs,  els diversos cursos de formació que estem duent a terme com el  de 
Carretiller que vam fer aquest passat cap de setmana, el de premonitori i monitor que farem ara a l’estiu, les 
xerrades que fem a l’institut i les activitats culturals com els jocs de realitat virtual que farem aquest cap de 
setmana i que ja estan totes les places plenes.  

Destacar a joventut el nou projecte d’habitatge jove, on l’ajuntament firmarà en breus amb l’agencia catalana 
de l’habitatge, dos pisos per oferir-los amb un lloguer assequible per a joves del nostre municipi i  també 
anunciar-vos que estem parlant amb el SAREB per firmar un conveni amb la mateixa finalitat.  En definitiva, el 
que volem es buscar recursos perquè els i les Joves es quedin al seu municipi i puguin desenvolupar la seva 
vida al poble on els em vist créixer. 

Si parlem de cultura, la voluntat d’aquest equip de govern,  es retornar la normalitat cultural  al municipi, 
continuem apostant per la petita agenda, realitzarem activitats puntuals durant l’estiu, com vàreu observar i 
així està reflectit al pressupost, vam voler organitzar una cavalcada de reis molt diferent als altres anys i 
creiem  que  s’ha  d’instaurar  aquest  nou  format,  també  continuarem  organitzant  les  festes  tradicionals  i 
institucionals com l’11 de Setembre, Sant Joan, Castanyada entre d’altres i  com no aquest any , (si ens 
deixen),  celebrarem l’esperada Festa Major d’estiu.   I  fins aquí de forma resumida el  que contempla els 
pressupostos de cultura, joventut i festes.

7.-  El  regidor  delegat  d’agricultura  i  camins  Sr.Agustí  Camarasa  Pelegrí,  fa  un  resum  de  les  actuacions 
pressupostades en relació amb les diferents polítiques, en els termes següents: 

Començarà amb les polítiques relacionades amb camins el Patronat d’Ajut al Jove Agicultora, Centre Major i 
Guardia Rural que pujen uns 276.245 €, un increment de 99 mil euros més causades per un increment del 
soteig  de  camins,  també  hi  ha  increments  per  l’aigua  de  regs,  la  majoria  de  les  actuacions  estan 
subvencionades. El Pect d’uns 36.000 la major part del personal laboral de l’enginyera agrònom, així com les 
despeses previstes 1de l’allotjament de temporers, amb la resta de les despeses normals, que també hi ha 
per la partida pel  manteniment de l’allotjament vell.  Com també les previsions de despeses habituals de 
l’agua als masos, manteniment i pagament a la comunitat. 

Respecte als  camins amb el  pressupost  elevat  de 812.000 €.,  una part  ja  comentada en les inversions 
anteriorment,  pel  que fa als camins de les Coves i  del  Saladar Devesa que accedeixen al  cementiri  i  al 
polígon del  Tossalet Roig, que inclou camí, canonada i fibra óptica, més un camí en calent que s’ha fet a  
Montagut i 250.000 €. Que es fa servir a soteig, blandons, i altres reparacions. 
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També fora del pressupost s’han fet gestions per executar els camins de la CHE, en Vallmanya, Montagut,  
Cami de la Mariola i el de Gimenells, a cost zero per l’ajuntament. 

Finalment dir que s’ha comprat una picadora nova i lo demés són despeses generals, combustibles, etc. i la 
retribució del guarda com també comenta les previsions corrents de la bàscula municipal.  

8.- El Tinent d’Alcalde Sr. Manel Ezquerra, fa un resum general de les actuacions pressupostades en relació amb 
les diferents polítiques, en els termes següents: 

Hem fet  un pressupost  realista.  La consigna donada als  tècnics  ha estat  elaborar  un  pressupost  sense 
trampes al solitari. sense obres d’ enginyeria econòmica per vestir els números i que quedin relaxades les 
principals idees dels dos grups que estem a govern. La idea principal que estem portant a terme és reconduir  
la despesa en la que estàvem instal·lats, reduint factures al mínim indispensable sense que es noti en els  
serveis que donem. 

Per altra banda, hem de seguir treballant molt amb temes com els camins de la CHE, temes que no surten en 
aquests pressupostos perquè com ha passat en aquest cas, l’ajuntament no posarà ni un euro, però a la 
practica significarà una entrada d’inversió que podria estar valorada en uns 600.000/700.000€. a cost zero. 
gestions com aquestes tenen un valor importantíssim. i són les que s’han de treballar. així com la recerca de 
subvencions. 

Hem tingut que fer una apretada de cinturó, Hem afrontat la dificultat que significa retallar quan veníem d’un 
“está todo pagado”, amb tot el que hem fet, encara no hem acabat o no hem pogut complir tot el que caldria.  
hem de continuar treballant i tot això mantenint els serveis i invertint en canviar-li la imatge que projectàvem 
del poble, fent-lo més dinàmic i atractiu, i per aconseguir això, a vegades no es tracta d’aplicar polítiques de 
despesa a l’ample sinó d’actuar amb coneixement i sentit comú i fer coses amb vista per tal que tots tinguem 
un poble més net, més segur i més cuidat.  Us posaré un exemple, els polígons industrials necessitaven 
rentar-los la cara…. si algú venia a veure una parcel·la per instal·lar una empresa, difícilment podia quedar 
impregnat per acabar d’animar-se en fer la inversió. els polígons presentaven una imatge desastrosa.  

Per altra banda, ens ha tocat la més lletja que li pot tocar a un equip de govern. estic parlant de tota la història 
de la RLT. no ens ha tocat altra perquè tot i la contenció que hem tingut que fer, el que no potser es que el  
48% de les despeses corrents en aquest pressupost siguin per personal. això és tradueix en el 38% del total  
del pressupost. Amb aquesta apretada de cinturó que hem fet, hem pogut reduir dos pòlisses de crèdit de 
300.000 i de 248.000 € i tornar a tindre liquiditat a la caixa per poder pagar proveïdors al dia, i tot això no és 
un caprici. és tracta d’estalviar per poder augmentar en inversions. no se si no us havíeu donat compte,però 
després dels últims anys amb els ingressos més alts de la història (amb els impostos de tots) el poble se’ns 
havia fet vell a costa de retallar amb inversions.  

Amb tot el que us han explicat els regidors i regidores, poc a poc intentarem tornar a tindre el poble curiós i 
ordenat sense que se’n resisteixi el fer tot tipus d’activitats també i això no és fa amb dos dies.  després del 
que  us  hem explicat,  es  tracta  d’un  pressupost,  i  aquest  es  pot  veure  incrementat  considerablement  si 
aconseguim implementar la inversió de les dos empreses d’energia fotovoltaica que es volen implantar al 
municipi (explicar la possibilitat dels ingressos): 2.000.000 d’impost d’obres i 1.000.000 € amb IBI i IAE durant 
25 anys. evidentment no ho pressupostarem fins que sigui una realitat. si tenim la sort de que els diferents 
departaments  de  la  generalitat  s’estructuren  aviat  i  agilitzen  els  tràmits,  podrem parlar  d’un  abans  i  un 
després econòmicament.  Aquesta notícia tan important va lligada amb que el nou govern de la Generalitat,  
després de sis mesos paralitzat, agilitzi el tràmits de les plantes solars que estan projectades a Montagut. el  
que hem fet amb aquests projectes ho volem fer amb totes les empreses que vinguin a Alcarràs: els hem de 
posar la catifa roja perquè són una injecció de finançament i de creació de llocs de treball i en aquest cas en 
concret es traduiria en per exemple:  
-un pla de camins ambiciós, 
-un pla de renovació de voreres i carrers trencats, 
-una reducció dels impostos, 
-un millor finançament de tots els serveis que pot donar l’ajuntament encara que no siguin obligatoris.  

I  per  aconseguir  tot  això hi  ha diverses  vies que han d’anar  unides: -aprendre  a estalviar,  -aprofitar  els 
recursos humans que tenim, -optimitzar la recaptació, -i com no?… optimitzar la despesa al màxim. Esperem 
que amb aquesta petita explicació es vegin els trets principals de les polítiques econòmiques que estem 
portant a terme i volem per al futur d’Alcarràs. 
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9.- L’Alcalde Sr. Jordi Janés Girós, fa un resum general de les actuacions pressupostades en relació amb les 
diferents polítiques, en els termes següents: 

Recollint  l’anteriorment  exposat  vol  significar  que  son  uns  pressupostos  austers  en  la  contenció  de  la 
despesa, s’han amortitzat dues pòlisses durant aquest mandat de 548.000€, s’han deixat espais de lloguers, 
com ha explicat la regidora Ester Ibars, em ajustat els ingressos a la realitat dels últims tres anys i no com 
s’havia fet fins ara a una suposició a l’alça que suposava uns ingressos no reals de 400.00 0€, que desprès 
provocaven unes fortes tensions de tresoreria, hem aconseguit rebaixar de 60 dies el període de pagament a 
26 dies , així les nostres empreses i autònoms cobren segons la llei que estableix màxim de 30 dies. 

Fem un gran esforç d’inversions, recolzats en gran part per la Generalitat de Catalunya i diputació de Lleida.  
Respecte a Patrimoni i Patrimoni històric la nostra filosofia és la compra de patrimoni i no el lloguer, ja que 
volem que els diners que s’hi destinin quedin per properes generacions, com be a explicat el regidor Josep 
Siscart amb la compra del nou magatzem de la brigada municipal.  

Nosaltres continuem invertint en el patrimoni històric , oblidat durant anys, casa Montagut 300.000€  i pou de 
gel, esperem que el departament de Cultura ens atorgui la subvenció de 200.000€ per poder acabar en gran 
part els treballs per protegir i urbanitzar aquest espai del pou de gel.  

A l’àrea d’ensenyament continuarem apostant des de l’educació infantil des de l’escola bressol passant per 
les dues escoles de primària i finalitzant el curs acadèmic a l’institut, com be a explicat la Regidora Dolors 
Godia serà molt important el pla educatiu d’entorn. 

En quant a urbanisme i serveis de medi ambient vam remunnicipalitzar el servei de neteja viaria notant-se 
clarament una efectivitat de carrers més nets a la nostra vila, aquests darrers mesos ja és nota l’efecte de la 
campanya de reducció de coloms al nostre municipi que provocaven una alta insalubritat de carrers i places. 
Implantació de enllumenat públic de led a tot el municipi , sent més eficient i sostenible. 

Continuarem arranjant carrers, places i parcs infantils, així com l’enjardinament  i plantada d’arbres fent un 
Alcarràs de colors i olors, mes sostenible, més natural i per les persones.  Felicitar als veïns i veïnes amb la 
implicació amb la recollida de fraccions porta a porta , tornat a assolir el 80% de reciclatge, com ens vam 
comprometre , em ampliat la segona microdeixalleria a la mida que des de un bon inici es tenia que haver 
projectat.  En  quant  a  Agricultura  Apostem fermament  i  decididament  en  el  sector  estratègic  com es  la 
agroindústria amb un pressupost entre camins, allotjaments, patronat, bascula de 1,145.168€. 

Aprofitem  a  anunciar  l’atorgament  d’una  subvenció  europea  per  a   projecte  Biovalor  (green 
circular)d’economia circular verda, amb un import de més de 500.000€, on incorpora una part d’aquesta per a 
la construcció d’un edifici  on es donarà oportunitat als emprenedors del nostre poble i  dels 8 pobles que 
engloba aquest projecte, per generar l’aprofitament dels recursos naturals del nostre territori i desenvolupar i 
investigar,  també  és  donarà  suport  a  la  creació  de  empreses  ,  així  com als  joves  emprenedor  al  seu 
acompanyament al seu primer negoci, volem aprofitar el talent dels nostres joves i que trobin el seu futur al 
nostre municipi. 

En  promoció  econòmica  creiem amb la  promoció  econòmica,  les  nostres  pimes,  comerços  i  autònoms, 
continuarem obstinats en l’adequació i  inversió als nostres polígons industrials fent tasques de neteja de 
patis, treballs de pintura, asfalt i tots ja gaudeixen de llum eficient sostenible com és el llum led, com més 
presencia de la nostra policia local. Volem estar al costat de les empreses, generadores de riquesa i de 
dignitat per les persones al poder tenir un lloc de feina. Volem que s’implantin empreses als nostres polígons, 

Durant l’any 2020 i aquest any 2021 hem suprimit la taxa dels bars i restaurant, un dels sectors més afectat  
d’aquesta pandèmia. Continuem tenint la figura del agent de dinamització local subvencionat pel SOC que 
ens ajuda l’acompanyament de tramitacions de subvencions dels comerços, com la divulgació de les ofertes i 
demandes de feina de les empreses. 

En quan a Esports aquest govern continua la seva aposta per l’esport i l’esport de base, acompanyant a les 
entitat esportistes, així com els nostres esportistes d’èxit  a cadascuna de les seves modalitats, adequarem el 
paviment del pavelló poliesportiu, així com el manteniment de cadascun dels edificis per fer qualsevol practica 
d’esports. Com en Joventut que la Creació del nou carnet Jove d’Alcarràs, per a nens de 12 a 30 anys amb 
descomptes i avantatges dels nostres comerços i activitats. La nova borsa de treball jove, estem treballant en 
la creació de borsa de habitatge per un lloguers assequibles per a joves, avui el mercat de lloguer a Alcarràs 
està col·lapsat i amb un increment d’aquest poc assequible per a joves que es volen emancipar. 

Finalment en quan la Salut continuem mantenint prop de 100.000€ a la partida de Covid , per poder fer front a 
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les inversions i despeses que hem portat a terme per afrontar una campanya agrària amb totes les garanties 
sanitàries, llogant 8 mòduls prefabricats i equipant-los així com fer tasques de manteniment i conservació dels 
allotjaments per a garantit espais segurs per els treballadors agraris. Hem posat a disposició de salut aules de 
les escoles velles on es porta a terme mes de dues mil vacunes a la setmana i aquesta setmana , ahir 
dimecres es va portar a terme la vacunació al sector agrícola central ,  pagesos i treballadors, del nostre 
municipi  posant 400 vacunes. Tenim projecte de poble,  tenim ganes de fer poble.  Seguim treballant  per 
Alcarràs

Seguidament es dona la paraula als grups municipals.

10.- El regidor portaveu del grup d’ERC Sr. Santi Pelegrí Cortijo,  fa un resum general de la posició del grup 
municipal en la forma següent:

Des del  grup d’esquerra abans d’entrar a fer una valoració dels aspectes més rellevants del pressupost, 
volem posar en valor i fer un reconeixement públic a la gran tasca que es dur a terme des de secretaria,  
intervenció i tresoreria, han realitzat un feina molt minuciosa per acabar presentant un document tècnicament 
impecable. 

Per  tant,  des  d’aquí  animar  i  encoratjar,  tant  al  secretari,  la  Interventora  com a  la  Tresorera,   a  seguir  
treballant de valent pel bé de tots i totes els veïns/es d’Alcarràs. També exigir a l’equip de govern que no 
tornin a prescindir de cap d’aquestes 3 figures, tal i com han fet durant el primer any de mandat, que ha 
prescindit de la figura d’intervenció.

Bé un cop realitzades aquestes consideracions de la part més tècnica del que és el Pressupost entrarem a 
valorar  els  aspectes  de  caire  més  polític;  ja  que  com  molt  bé  sabem  un  Pressupost  és  una  voluntat 
d’intencions i planificació de les accions que l’equip de govern té previstes durant l’any. Així, doncs la primera 
qüestió que els hi  fem és:  quin model de poble volen per Alcarràs? Com volen que sigui  l’Alcarràs dels 
propers anys? (No cal que em contesti ara Sr. Janés)

Aquest  pressupost,  com  ja  he  comentat  anteriorment,  és  un  document  tècnicament  impecable  tant  de 
contingut i forma però totalment buit de criteri POLÍTIC per establir unes polítiques que permetin que els i les  
nostres fills/es visquin en un poble més dinàmic, més sostenible, més compromès, més participatiu i més 
integrador.

Avui  volen aprovar un pressupost amb un increment  de més de 700.000 € en el  Cap. 4 Transferències 
Corrents  del  pressupost  d’Ingressos;  per  a  que  ens  entenguem,  aquests  ingressos  corresponent  a  les 
subvencions provinents de l’Estat, Generalitat, Diputació,... concretament la Generalitat ha augmentat la seva 
aportació amb gairebé un 150% respecte a la liquidació de 2019 (i ens basem en la de 2019 perquè la de 
2020 encara estem pendents que vostès ens la presentin)  i  la  dotació  de la Diputació  per  a  Alcarràs a 
augmentat en més del 110% respecte a la liquidació de 2019.  Això evidencia 2 coses: 

- la 1a és que es converteixen en el primer govern municipal en rebre més ingressos en subvencions, 
per  tant  del  més subvencionat.  Ens n’alegrem perquè són uns diners dels  que ens en podrem 
beneficiar tots/es els veïns/es i a més celebrem que projectes que es van trobar sobre la taula quan 
van entrar  a  govern  hagin  donat  el  seu  fruit  i  que  gràcies  a  aquests  ens  han  pogut  concedir 
subvencions per canviar l’enllumenat públic a LED i la substitució de la màquina d’aire accondicionat 
del Casino.

- la 2a que els ens supramunicipals  (Generalitat  i  Diputació) estan duent  a  terme el  que el  món 
municipal espera d’ells: suport econòmic per fer front a les necessitats dels municipis.

Malgrat aquests augment d’ingressos el seu govern, Sr Janés: 

- Segueix escanyant a les entitats, associacions i clubs del poble, reduint la partida dels ajuts a entitats en uns 
45.000€ respecte al 2019. Veien això se’ns genera la següent qüestió: com pretén que Alcarràs sigui un poble 
viu sense donar suport al teixit associatiu? Amb aquest tipus de polítiques d’austeritat cap al teixit associatiu 
el que aconseguiran serà que Alcarràs es converteixi en el poble dormitori més gran del Baix Segre.

- Segueix sense complir  el seu compromís electoral en destinar com a mínim 500.000€ en la partida de 
manteniment de Camins rurals; de moment tant sols han licitat l’asfalt en calent que són 125000€ i soteig uns 
114.000€ un total de 239.000€ que són menys de la meitat dels 500.000€ que es van comprometre i que tant  
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insistia quan estava a l’oposició.

- Segueix formalitzant operacions de crèdit a llarg termini i incrementant el deute viu de l’Ajuntament; tal i com 
es desprèn de l’informe econòmic-financer passem del 46.37% de 2019 al 49.56% al 2021.

- Preten deixar el cos de la Policia Local com un cos residual com a conseqüència de la seva manca de 
dotació pressupostària per fer front per cobrir els llocs que han quedat vacants després  la marxa del Sergent 
i un Agent. Aquesta manca d’efectius a la Policia Local provoca que els que hi ha ara hagin de cobrir un excés 
de 600 hores durant la campanya d’estiu, això produirà un increment d’hores extres i una elevada càrrega de 
laboral. 

A més, de la manca d’efectius també és necessària la inversió per equipar les seves dependències amb unes 
dutxes per mantenir les condicions higièniques personals al finalitzar el servei. Així destinar més recursos en 
el manteniment de les pròpies dependències ja que com vam poder constatar en la visita que vam fer la 
setmana passada, hi ha rajoles trencades per canviar, la neteja del pati de llums ple d’excrements de colom i 
fins hi tot algun de mort i també li convindria una mà de pintura.
També ens sorprèn que la partida de manteniment de les càmeres de vigilància que tenim pel terme s’hagi 
deixat sota mínims.

Ja no hem vull estendre molt més però abans d’acabar, Sr Janés, sí que volem manifestar el nostre disgust  
amb un pressupost que només pretén promocionar el seu govern (amb diners públics) i amb una escassa 
repercussió sobre el dia a dia dels veïns/es d’Alcarràs i el seu futur.

Des d’Esquerra apostem per uns pressupostos:

- Amb més repercussió social: amb més suport a les entitats, associacions i clubs; sense retallades en 
polítiques socials. Vostès avui volen aprovar un pressupost en que retallen en més de 90.000€ la 
partida de despesa d’Assistència social primària. Tampoc consta cap partida de despesa en aquest 
àmbit corresponent a l’import de l’increment de sou al que els i les regidors/es d’ERC vam renunciar 
amb la condició que es destinés en l’àmbit social.

- Més  sostenibles:  no  hem  detectat  cap  voluntat  d’aplicar  polítiques  per  promoure  la  transició 
energètic  en  els  equipaments  municipals,  ni  la  flota  de  vehicles.  Si  recorden  amb  el  govern 
d’Esquerra vam promoure  el  canvi  d’enllumenat  públic  a  LED,  el  que ha suposat  un estalvi  de 
120.000€/any 

- Més participatius: els veïns/es del poble ens hem d’implicar en el model de poble que volem, per tant 
hem de participar en la presa de decisions d’una part del pressupost municipal. Vostès ja és el 2n 
pressupost que no deixen que hi participem.

- Més integradors i igualitaris : els diners públics no entenen de cultures ni religions; són laics. Però 
vostès decidit  aportar 3000€ a la Parròquia i ho entendríem si aquest suport econòmic també el 
rebessin altres comunitats religioses que hi ha al nostre poble com la comunitat islàmica, testimonis 
de Jeovà.   

I  ara  sí  que  acabo:  En  definitiva,  de  d’Esquerra  fem una  esmena  a  la  totalitat  del  pressupost  per  tot 
l’anteriorment  exposat.  Des  del  nostre  grup  sí  donaríem  suport  a  un  pressupost  amb  un  alt  contingut  
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compromís amb la ciutadania, amb el municipi i amb el territori i patrimoni.

11.- Respostes i rèpliques dels membre de l’equip de govern.

a) L’Alcalde Sr. Jordi Janés considera que els pressupostos d’esquerra eren insostenibles, dubta del contingut 
social que tenien per la molta despesa de lloguer i manteniment de les Roquetes, era contradictori, han d’anar 
demanant subvencions perquè no teníem, més les despeses Covid, tothom aportaria més. No es pot dir que 
no s’ajuda a les entitats,  perquè sabem que durant la  pandèmia no han pogut  desenvolupar  activitat  ni 
despesa subvencionable,  tret  d’una  reducció  important  d’una  subvenció  a  una  entitat  esportiva  que era 
insostenible. Els camins es fan més de 800.000 €. tant rurals com els d’accés al cementiri i el Tossalet Roig  
que tenen un us especial, tots compten Recorda que no gastem més perquè ens hem trobat terrenys per 
pagar com el de les escoles del Saladar, devien deutes amb els serveis socials, deixalleries, etc. Respecte a 
les necessitats a la comissaria de la policia local creu que alguna cosa faltarà i es podrà millorar, però les 
dutxes fa temps que es precisen i resulta que es reclamen amb el nou govern. O lo dels columbaris que els 
van tenir que fer corrents per que ja no teníem. Les càmeres de vigilància necessàries però cares es buscarà 
solucions, els rentings dels vehicles es van comprar els pel valor residual els que existien i no eren elèctrics 
abans, actualment són molt més cars. El Led encara hem de fer uns despesa complementaria no prevista al 
projecte. Els pressupostos participatius cal dir que és interessant però costaven fer-los 24.ooo €. Més de la  
despesa que proposava. Creu que tot portava a una sostenibilitat ecològica però a una inestabilitat política.

b) La regidora delegada d’hisenda Sra. Ester Ibars vol felicitar també a tots els tècnics de totes les àrees que 
han ajudat a definir les despeses i ingressos de tots del programes i polítiques de govern. Solament dir que 
tot el que es demana és pràcticament impossible d’assumir, ja heu vist que la diferència entre ingressos i  
depeses corrents deixa molt poc marge per a invertir i pagar crèdits, per lo que dient sembla que no s’hagi 
llegit el pressupost .

c) El Tinent d’Alcalde Sr. Manel Ezquerra recorda que no van prescindir de la interventora, que va se ella la 
que va causar baixa, vacances i després va marxar a un altre ajuntament, no es pot manipular la informació,  
en canvi el personal de la primera planta de l’ajuntament va ser el que va tenir que assumir la feina de la 
interventora durant tot els temps que va estar absent i comunicar a la Sindicatura els informes desfavorables 
que us va fer dels anys 2016/2017 i 2018 i que no va comunicar al Tribunal de Cuentas. Creu que ha llegit el  
que portava escrit i no ha escolat el que s’ha explicat, com es veu que paga poca contribució al poble. Les 
càmeres de vigilància eren caríssimes, les van fer un gol, no valen per res, 2 costaven més de 60.000 €.,  
encara anirà ell a substituir-les. Dels ajuts de la Diputació recorda que encara no hem cobrat ni la subvenció 
del cementiri, creu que s’ha de reduir la burocràcia, els informes per tot, cal agilitzar les feines. La policia local 
de ara no enveja per res el servei que es prestava abans, malgrat que falta un sergent escollit a dit i un agent 
que ha decidit marxar per fer de bomber. Ara faran més hores extres però caldrà estudiar si cal fer-les totes, 
actualment ja es controla prou no cal fer demagògia amb la seguretat. Recorda que els molts lloguers que 
teníem d’edificis eren endeutament encobert, ara farem crèdits perquè al final del pago de la amortització, en 
lloc dels lloguers, quedem com a propietaris. Recorda que encara es trobem factures al calaix, com la darrera 
d’un estudi sobre el servei d’aigua que era del 2018. En definitiva espera que si tornen a governara que 
estiguin per la labor.

d)  El  regidor  Gerard  Companys  no  està  conforme  en  que  es  digui  que  s’escanya  a  les  entitats 
econòmicament,  totes les subvencions, tret  d’algunes que no han demanat,  tenen la subvenció que han 
sol.licitat,  pensem que durant la pandèmia moltes no havien pogut justificar despesa subvencionable.  La 
regidora Ester Ibars insisteix en que si no s’han donat més subvencions es perquè no ha hagut sortides com 
feia  l’IES i  altres  no han tingut  activitats.  ÜNICAMENT EL Club de Futbol  ha tingut  una reducció  de la 
subvenció sobrevalorada que tenia respecte a la resta d’entitats com ja havien parlat fa temps. 

12.- El regidor Sr. Santi Pelegrí respon a les rèpliques en la forma següent:

Als comentaris dels regidors Sr. Companys i Sra. Ibars, quan parla d’escanyar entitats és perquè el capítol 4 
de subvencions de la liquidació de 2019 era de 219.356 €. I al 2021 és de 134.172 €., menys 45.000 €. A això 
diu escanyar. 

Als comentaris del Sr. Ezquerra no respondrà mentre continuï faltant el respecte al seu grup municipal i no 
contestarà a la prepotència.

Respecte al deute del Saladar ells no haurien pagat més diners que terrenys, sinó tot el contrari haurien 
compensat amb terrenys i pagat una quantitat simbòlica. El columbaris estaven previstos al nou cementiri, els 
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vehicles elèctrics es poden fer per rentin, ara tenen millors condicions i facilitats per poder adquirí-los, apart  
de la reducció de costos de combustibles. .

Pel que fa a l’enllumenat Led són ells els que van aconseguir la subvenció de l’IDAE de 450.000 €. Sol calia 
licitar i  executar el projecte.

Els pressupostos participatius era una experiència nova, per això van contractar una empresa per assessora 
que no va costar els diners que s’ha dit, en tot cas es va fer més publicitat i va ser positiu, eren inexperts, ara 
sabrien com fer-ho.

13.- El regidor de camins Sr. Agustí Camarasa vol aclarir que els camins fets en asfalt en calent han costat  
125.000 €. Més els 125.000 per fer soteig i blandons, no es parla també dels treballs de la picadora. Es molt 
important el que s’ha aconseguir amb el camí de la Mariola, el de Vallmanya –Zaidi i Vallmanya-Gimenells, 
tots en calent que valen molts diners, recorda que el camí de les Coves i el del Saladar  també són camins 
estan en rústics que utilitzem tots. . 
 
15.- El regidor del grup d’ERC Sr. Jordi Castanys, vol fer un parell de comentaris breus, el primer respecte a 
les pistes de tenis si es ficarà enllumenat per fer-les anar per la nit, i en segons lloc si realment es vol reforçar  
l’esport nocturn si s’ha mirat de ficar enllumenat al Parc de la Via, no sap si els diners destinats pel parc es 
per això. Fa proposta de poder ficar llum al menys durant unes hores.

La regidora delegada Sra. Ester comenta que sol donar problemes els automatismes de les pistes de tenis, 
pel tipus de llum que havia, en breu es canviarà el sistema de reserva on line com a les piscines, es podrà fer 
més tenis nocturn amb llums leds. Respecte al Parc de la Via no hi ha res pressupostat per l’enllumenat. El  
Sr. Ezquerra considera que si es fa enllumenat serà provisional ja que s’hauria d’urbanitzar la vorera del fons.

16.- El regidor del grup d’ERC Sr. Jordi Castanys respecte als horts solars que s’han comentat a Montagut i  
l’aposta de la Cooperativa per l’Hidrogen, però troba a faltar actuacions de sostenibilitat energètica als edificis 
municipals, vols saber si s’ha reflexionat al respecte. 

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que una mesura es canviar el sistema d’aire condicionat al Casino, com el 
canvi d’ellumenat Led, Tots els llums que es canvien en els edificis ja son Led, però realment estem treballant 
en estudiar altres millores energètiques, 

17 a).- El regidor del grup d’ERC Sr. Jordi Castany respecte al que comentava el Sr. Manel Ezquerra li sembla 
que ho sap fe be, que es deu que tot ho sap i la resta no arribem. Solament en el tema de la seguretat diu 
que si convé anirà ell,  creu que són temes seriós,  que la policia requereix una formació i  es mereix un 
respecte, seria millor tenir dos comandaments en lloc d’un,  no pot estar d’acord amb el que ha dit, hem de 
millorar la vida de la gent , creu que el que ha dit no era correcte.

L’Alcalde  la  veritat  es que el  que  vol  expressar  es  la  necessitat  de  la  col.laboració  ciutadana que s’ha 
incrementat per exemple en l’ocupació de pisos, el que ha dit no ha estat amb intenció de menys preuar 
l’actuació de la policia, ell l’ha dit, jo no, Es posava a la situació del 2012 quan tenien un saqueig i la policia no 
podia estar a tota a reu, no es podia cobrir tota, ni policia local ni Mossos, ho deia per això i  que calia 
col.laboració ciutadana. Sol l’ha dit per les càmeres, que si calia es ficava ell.

17 b) .- El regidor del grup d’ERC Sr. Jordi Castany respecte a les empreses de plaques solars, sembla que ja 
estiguem en campanya electoral ja s’està dient que es faran plans de camins i un munt de coses, però creu 
que s’ha de tenir tot lligat per dir res.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés no creu que l’hagi entès, hi ha un percentatge elevat de que passi, perquè han hagut 
uns promotors privats que han presentat uns projectes i un finançament perquè això es faci i perquè tenen 
informes favorables de la Ponència d’energies renovables, es va reivindicar per uns ajuntaments interessats 
que la ponència que es va iniciar al 2017 i es va aturar al 2019 i ara quan es comença a aplicar tornen a tenir 
dubtes, això és el que no volem que passi, fa dos anys que la generalitat podia haver espavilat en atendre els 
projectes dels promotors que no podem prerdre el temps, estan colapsaps. Nosaltres demanem celeritat que 
es posin mitjans per atendre els projectes aprovats per la ponència. Especialment per defensar els interessos 
d’Alcarràs  perquè  quan  arribi  els  diners  d’impostos  hem  d’estar  preparats  per  preveure  els  projectes 
previstos. Però això es pensa i així no s’ha reflectit als pressupostos. 

18.- La Sra. Regidora d’ERC Sra. Marta Morreres voldria fer una sèrie de consideracions. Faré referència a 
diferents àrees, alguna d’elles no ha estat exposada. Després d’aquesta pandèmia, veure que es segueix 
pressupostant 1000 € en activitat per fomentar la salut, valorem que és insuficient. La prevenció i promoció de 
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la salut és bàsic per al benestar de tota la població. Cal vetllar per un envelliment actiu i saludable dins la 
comunitat i cal posar en relleu el treball de cures com a xarxa de suport en diferents àmbits per avançar 
socialment. En aquest àmbit desitgem que es reprenguin les jornades de salut. 

També cal treballar amb perspectiva de salut per la prevenció de la salut mental i emocional de les més joves, 
davant de la creixent necessitat entre aquestes. Ho he trobat a faltar en els vostres speechs.

En l’apartat  de servei  de joventut,  felicitar  pel  treball  vers habitatge.  Tan de bo aquesta partida vagi  en 
augment els propers anys.  Veiem que està pressupostada brigada jove i personal temporal, ens alegra que 
es vulgui promoure de nou aquesta iniciativa.

Per últim, comentar que ens ha mancat una línia de treball per la igualtat. Cal lluitar per una societat de dones 
i homes que comparteixin responsabilitats, per erradicar les violències masclistes, empoderar a les dones i 
lluitar per la no-discriminació de les persones LGTBI. En canvi, vosaltres, en aquest pressupost seguiu amb 
una petita partida a servei de la dona. 

Un cop més, hem vist retallada tota la vessant social. Hem entès quines són les seves prioritats però millor 
buscar un equilibri i no retallar sempre en unes mateixes àrees. 
 
La regidora Ester Ibars,  respon que en la besant  social  es manté la línia dels darrers dos anys, Estem 
reemprenent la normalitat, no s’han pogut fer les jornades de salut, les retalles han estat molt estructurats, 
però amb tot el que es demana creu que es superarien els ingressos corrents.  El regidor Gerard Companys 
respon que les  conferències  a  l’IES respecte  a la  salut  mental  dels  joves,  es van  deixar  de fer  per  la  
pandèmia, però es preveu tornar-les a fer en breu i es pagarà pel Departament. Agraeix el reconeixement pel 
carnet jove, la borsa de joves i els habitatges joves.  

19.- La Sra. Regidora d’ERC Sra. Laia Sisó, voldria dir el que fa al pressupost, hi insisteixo perquè ja ha sortit 
e comentari un parell o tres de vegades, sí que ens l’hem mirat i sí que l’hem entès, el que trobem a faltar es 
la manca de propostes per la participació de les persones. Després d’un temps  ja amb la pandèmia la nostra 
vida social  i  cultural s’ha limitat  en aquest sentit.  Els actes que s’han realitzat,  tot  ells amb les estrictes 
mesures de seguretat  marcades, han estat profitosos i  per això ara més que mai cal potenciar aquestes 
activitats per tal que la gent puguem sortir a gaudir-ne al màxim. `

Vam ser un dels primers pobles a creat una programació de nits ala fresca per tal de apropar la cultura a la 
nostra vila i als vilatans i poder gaudir d’activitats per gran i petits. Avui, molts pobles programen activitats per 
tal d’aconseguir aquest mateix objectiu ja que es la funció que ha de tenir una administració pública en els  
municipis per tal que la gent no hagi de desplaçar-se  a la ciutat.

Una de les eines que també es profitosa per la participació son els Pressupostos participatius. Una proposta 
que ajuda a fomentar la participació de manera que els veïns i  veïnes puguin sentir  més seu el  poble i  
participa de manera molt activa amb la decisió d’una part del pressupost. Tot això també lligar-ho amb la 
proposta  que  es  feia  fa  temps  en  algun  ple  d’engegar  una  regidoria  de  participació,  si  tant  volem  la 
participació, ara es el moment d’engegar-ho.

També pel que fa a les càmeres recorda al Sr. Ezquerra que aviat tindrà un altra feina perquè alguna no 
funciona. 

Respon el  Sr.  Manel Ezquerra respon que evidentment que saben que no funciona alguna càmera però 
estem mirant alternatives per que té un cost mol elevat. També reconeixen la importància de la participació 
ciutadana,  però és impossible assumir  el  tenir  que pagar a una empresa,  fer  pancartes,  publicitats,  etc,  
perquè costa molts diners, s’han de pagar moltes factures per poder opinar. Sinó ens haguessin trobat el 
descalabro  econòmic  i  la  pandèmia  podrien  haver  fer  alguna  actuació  participativa,  però  nosaltres 
directament, no amb d’una forma gesticulativa pagant a una empresa.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que ha arribat tard, els regidors han estat explicant  tots els temes, també el 
de les nits a la fresa, pensem el que pensaven abans, la tensió econòmica que tenim no ens deixa fer res 
més, no hi ha diners si no s’aconsegueixen subvencions, ajustarem la despesa, farem festes a l’estiu que 
funcionaven, les tradicionals, les que assistia gent, les altres no. 

20.-  El  Sr.  Santi  Ribes  regidor  d’ERC,  voldria  dir  si  s’ha  considerat  alguna  actuació  de  millora  de  les 
instal·lacions de la nau de la brigada que es vol comprar, creu que a la nau proposada es funcionarà molt 
millor, però no sap si caldrà algun tipus de millora que calgui inversió.
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L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que s’ha revisat per l’arquitecte i es troba en condicions d’us, pot ser s’haura 
d’adaptar, pintar, revisar lavabos o ficar alguna estanteria. 

Posada a votació la proposta, amb l’assistència 12 dels tretze regidors que formen el nombre legal del Ple, resta 
aprovada pels 7 vots a favor dels regidors que integren els grups municipals de JxCAT i SA, amb 5 vots en contra 
dels regidors del grup municipal d'ERC.

L’Alcalde dona per finalitzada la deliberació. 

No  havent  més  assumptes  que  tractar  l’Alcalde  aixeca  la  sessió  en  el  lloc,  data  i  hora  indicats  a 
l’encapçalament. 
 
I perquè consti lliuro aquest certificat, i amb el vistiplau del Sr. Alcalde. 
 
Alcarràs, a la data indicada al marge.

CERTIFICAT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT.

 EL SECRETARI.                                            Vist i Plau. 
L'ALCALDE.  
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